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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 12. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 16. 2. 2012 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Z 22 starostov 

mestských častí bolo prítomných 13 starostov a RS bola uznášania schopná.  

Rokovania Rady starostov sa zúčastnili aj predstavitelia mesta: Richard Raši - primátor 

mesta Košice, Ladislav Lazár - námestník primátora, Pavol Lazúr - riaditeľ Magistrátu mesta 

Košice a Marta Kažimírová - zástupkyňa riaditeľa MMK, ktorých predseda RS srdečne 

privítal. Zároveň z rokovania RS ospravedlnil starostku MČ Džungľa p. Balogovú. 

 

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke a vyzval 

starostov, aby predniesli svoje pozmeňujúce, resp. doplňujúce pripomienky k programu. 

Žiadne neodzneli, preto dal o programe, ako o celku hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania bol schválený.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Marián Gaj a Mária Birošová 

- - - 

 

1. Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2012 – 2014 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál bol prerokovaný na mestskej rade a bol 

odporúčaný, aby ho mestské zastupiteľstvo prerokovalo a schválilo.  

 

p. Raši, primátor mesta: Uviedol, že určite si spomínajú na to, že napriek odhadom z 

ministerstva financií v minulom roku schvaľovali rozpočet konzervatívnejšie a napriek 

tomu sa nenaplnil a museli sa urobiť dodatky k rozpočtu, lebo výber podielových daní 

nebol ani taký, ako predpokladali. Bol výrazne nižší ako boli akékoľvek odhady 

ústredných orgánov štátnej správy. Napriek tomu pri kreovaní rozpočtu v minulom roku 

nesiahali na podielové dane, ale krátili sa iné položky, napr. kapitálové bežné výdavky. 

Koncom minulého roka bol v parlamente SR predložený zákon, kde sa malo prejsť na 

daňový mix, ktorý znamenal oproti predpokladanému nárastu podielových daní viac 

ako 15 %, má nárast 2 %. So ZMOS sa dohodol kompromis, ktorý bol prijatý, lebo 

nebola iná možnosť, ako sa vyhnúť daňovému mixu, ale ani z ďaleka nepokrýva tie 

nároky, ktoré mestá a obce majú. Z ministerstva financií došiel návrh na podielové dane 

pre rok 2012. Ten návrh aj s jeho vyjadrením má nárast oproti roku 2011 v objeme 

zhruba 4,5 %. Do návrhu rozpočtu mesta bol zapracovaný nárast pre mestské časti 

v objeme 3,6 % a bohužiaľ už prvé dva mesiace ukázali, že nedochádza ani o euro viac 
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a prichádzajú také isté objemy z podielových daní, v akom prichádzali v roku 2011. 

Uviedol, že rovno prejde k veci a povie to, čo povedal aj na mestskej rade, že rozpočet 

v takej verzii, ako bol daný teraz a aký bude predkladaný do mestského zastupiteľstva a 

pokiaľ nebude schválený dovolil si tvrdiť, že tak optimisticky rozpočet už v apríli 

nebude. Povedal aj prečo a dodal, že vedenie mesta sa rozhodlo, že pokiaľ sa schváli 

predkladaný návrh rozpočtu a reálny výber daní bude taký, ako je teraz, teda žiaden 

reálny nárast nie, ale dúfajú že sa to zmení, nebudú jednotlivým mestských častiam 

siahať na rozpočty, aby bol zachovaný bazal a krátiť budú z iných kapitol rozpočtu. 

Budú to robiť aj vtedy, pokiaľ mestu nedôjdu podielové dane v takom objeme, v akom 

si určili, že by minimálne mali dôjsť. Čo sa reálne ale môže stať je to, že pravdepodobne 

definitívne dobehne mesto kauza Strelingstav. Ide o finančné prostriedky, s ktorými sa 

absolútne neráta a či to bude 13, 10, 8 mil. eur, čo vôbec netuší, akokoľvek to naruší 

filozofiu rozpočtu. Ďalej sú to kazy Delta manažment v objeme 1,4 mil. a OutClaim 2,3 

mil. Ďalej mesto má žalobu na 20 mil. eur za zrušenú investíciu spoločnosti IKEA 

v Ťahanovciach.  

 Uviedol, že z vyššie uvedeného je preto rozpočet takto predkladaný a garantujú, že ak 

bude schválený tú istotu starostovia budú mať, pokiaľ nebudú musieť otvárať rozpočet, 

bude tam ešte kapitola bežných a kapitálových výdavkov, ktorú v minulom roku museli 

redukovať keďže výber daní nebol taký ako očakávali. Bežné objemy financií, ktoré 

mestské časti majú na rok 2012, teda platbu na obyvateľa to neredukovali. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Sídlisko Ťahanovce: Uviedol, že je potrebné hovoriť o veciach, 

ktoré priamo – nepriamo s rozpočtom súvisia. Stále sa hovorí, že s rozpočtom pre MČ 

sa ide hore, aj pre tento rok p. primátor spomenul 3,6 %, ale ak navrhovanú sumu na 

hlavu obyvateľa premení na koruny, je to 700 korún a pokiaľ si pamätá, takú sumu 

dostávajú už 10 rokov. Nič sa nemení a táto suma zabezpečuje to, že inflácia každý rok 

zoberie nemelú kôpku peňazí. Reálne MČ dopredu neidu, stagnujú a riešia a hasia len 

tie najdôležitejšie, teda najťažšie veci. O malých MČ hovoriť nebude, ale má taký 

dojem, že majú už len nos nad vodou a môžu zabudnúť na všetko, čo by potrebovali 

urobiť, rozvoj MČ. Chápe, že nie je dosť peňazí, ale opýtal sa, nakoľko boli prítomní aj 

poslanci Národnej rady, že dokedy sa bude robiť taká politika, že samosprávy budú len 

neprípustnou príťažou pre tento štát, pričom všetci obyvatelia žijú v mestách 

a v obciach.  

 Otvoril tému zimnej údržby a poznamenal, že je nemysliteľné, aby sa zimná údržba 

prevádzala tak, ako sa prevádza. Uviedol, že v jeho mestskej časti nie sú 

zakontrahované chodníky, Čínsku ulici zabezpečili z vlastných finančných zdrojov 

a pritom je to záležitosť mesta. Ulica bola ako ľadový tobogan.  

 Spomenul aj havarijný stav materskej škôlky, ktorej sa rozpadáva vonkajší plášť 

a vypadávajú okná, a na ktorú už žiadal finančné prostriedky. Potrebných je 150 tis. eur. 

 Poznamenal, že každým rokom očakáva, že to už bude lepšie, ale nevidí koniec toho 

tunela. V jeho mestskej časti to nie je ľahké a videl to aj p. primátor, keď bol pracovne 

na návšteve. Starosta skonštatoval, že z nedostatku peňazí im chradne majetok. 

 

p. Raši, primátor mesta: Uviedol, že keby sa nerobili zmeny rozpočtu z hľadiska daňového 

mixu, tak by peňazí bolo na úrovni samosprávy viac a chýbali by na úrovni štátu.  

 Zimná údržba to je vážna vec. Ešte pred voľbami vedenie mesta hovorilo o tom a  

napadlo celú zmluvu s Kositom a hovorili, že buď nech je čisto, alebo nech je to 

lacnejšie, pretože Košice majú druhý najdrahší odpad na Slovensku. Prešov platí 19 eur, 
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Trnava 13. S objektívnych, subjektívnych a iných príčin bola zmluva s firmou Kosit 

predlžená v minulom funkčnom období o ďalších 10 rokov. V jednoduchosti je krása a 

podpísaný dodatok k zmluve na A4 obsahuje to, že sa predlžuje za určitých podmienok. 

V predkladanom rozpočte je zníženie platieb Kositu o 400, alebo 500 tis. eur. Firma 

Kosit za objem peňazí, ktorý má naisto zakontrahovaný robí to, koľko zvážia, že robiť 

musia. Tu mesto ťahá za kratší koniec a mesto má maximálne minimálny rozsah 

pôsobenia a je 34 % štatistom.  

 

p. Lazár, námestník primátora – Bol konkrétnejší a pragmatickejší k problému zimnej údržby 

a uviedol, že taký prípad, ako je Čínska ulica v meste evidujú viac. Očakáva, že v apríli 

bude predložený aj návrh na riešenie, pretože v meste sú chodníky, cesty atď., ktoré 

zjavne nepatria nikomu, ale malo by sa o nich starať mesto. Nakoľko nie je list 

vlastníctva, hľadá sa riešenie, akým spôsobom prevziať komunikácie do správy, tak do 

údržby letnej a zimnej a taktiež aj do opráv. Momentálne sa tieto komunikácie mapujú. 

Ide asi o 100 takýchto prípadov a pôjde to aj do mestského zastupiteľstva, aby to bolo 

poňaté do údržby.   

 Ohľadne škôlok uviedol, že Košice ako druhé najväčšie mesto nemá 100 tis. eur. Je to 

zlé a to mu nechce nikto veriť. Vedeniu mesta sa podarilo znížiť finančné prostriedky 

v položkách ako je napr. mestská hromadná doprava, na školy čo sa týka prevádzky. 

Zistili, že dokážu s tým prežiť a stále tam vidia rezervy a nezostáva im nič iné, ako vo 

veľkých položkách znížiť výdavky, lebo inak skutočne nezostanú financie na investície.  

 Mesto ťahajú súdne spory a potrvá ešte rok, kým sa dostane na bod nula a začne 

normálne žiť a vysporiada sa s minulosťou. To sú priame záležitosti a potom sú to 

nepriame ťarchy z minulosti, ako je zmluva so spoločnosťou Kosit. Ako člen dozornej 

rady žiadal firmu Kosit, aby predložila návrh, akým spôsobom znížiť platby, pretože 

reálne sa za odpad dnes platí viac, je to 11 mil., ale vyzbiera sa 9 mil. To je priama 

strata cez 2 mil., ktorú mesto dopláca. Cena odpadu nie je toľko, koľko platí občan. 

Cena odpadu je vyššia a predstavuje o 20 % viac, ako reálne občan platí za odpad. 

Spomenul aj iné zmluvy, ako napr. ELTODO. Ešte raz zopakoval, že mesto hľadá 

riešenie ohľadne chodníkov, nakoľko je to legislatívny problém, lebo mesto sa nemôže 

starať o majetok, ktorý nie je mestský. Ako príklad uviedol Demeter. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Juh: Z dôvodu snahy zamedziť zavedenie plánovaného mixu dani bol 

zvolaný mimoriadny snem ZMOS. Samospráva sa veľmi razantne voči tomu postavila. 

Bolo to v čase, keď bol na stole vládny návrh zákona o štátnom rozpočte na tento rok. 

Možno aj vďaka uzneseniu snemu a lobingu všetkých, ktorým bolo jasné, že tento nový 

spôsob financovania by veľmi negatívne zasiahol všetky druhy samospráv hlavne miest 

a obcí. Uviedol, že pre tento rok sa tomu vyhli, ale pre budúcnosť je to otvorené.  

 Čo sa týka návrhu rozpočtu otvoril tému financovanie opatrovateľskej služby 

a skonštatoval, že v tomto roku sa to bude zhoršovať, pretože náklady nie sú adekvátne 

príjmom a tak isto platby, ktoré očakávajú začiatkom marca podľa nového zákona, že to 

nebude fungovať na tej istej kvalitatívnej úrovni. Z toho dôvodu navrhol, že je potrebné 

sa zamyslieť, akým spôsobom sa deficity v budúcnosti poriešia, mal na mysli 

predstaviteľov štyroch mestských častí, ktoré z poverenia štatútu mesta vykonávajú 

opatrovateľskú službu pre všetkých občanov mesta Košice, pretože podľa prepočtov 

finančné prostriedky, ktoré sú k dispozícii a ktoré sú v rozpočte navrhované nebudú 

v žiadnom prípade stačiť do konca roka. Budú postačovať pravdepodobne do tretieho 

kvartálu aj pri prijatí všetkých opatrení, ktoré je možné prijať. Poznamenal, že počet 

osôb, ktoré sú z úrovne magistrátu posúdené, že sú odkázané na poskytovanie sociálnej 

starostlivosti stále narastá. Okruh ľudí starne, obec je povinná zo zákona sa o ne 
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postarať. Uviedol, že všetci štyria starostovia z MČ Juh, Furča, Sever a Západ sa na túto 

tému chcú porozprávať a do mestského zastupiteľstva sa aj prípadne  s p. primátorom 

stretnúť a povedať si viac. 

 

p. Raši, primátor mesta: Krátko reagoval a uviedol, že problematike ohľadne poskytovania 

sociálnych. resp. opatrovateľských služieb rozumie iba ten, kto ich robí. Prešiel zákon 

o sociálnych službách, ktorý bol veľmi kontroverzný. Na jednej strane zákonnú 

povinnosť dal klientom, ktorí sú v zariadeniach, že musia platiť až do výšky 50 % 

reálnych nákladov, pokiaľ nemajú dôchodky pod určitým minimom, čo pre mnohých 

ľudí je možno likvidačné. Na druhej strane je pozitívum pre samosprávy, že aspoň 

nejaké financie schválením tohto zákona má garantované. V Košiciach by to bol 

výpadok 600 tis. eur, ak by zákon neprešiel. Skonštatoval, že výsledok sa uvidí v praxi. 

Spomenul aj realizáciu monitoringov opatrovateľskej služby, ktoré sa robili a ktoré boli 

zaslané na ministerstvo práce a rodiny, na základe ktorých bola platba za rok splatená 

v ďalšom roku, čo boli veľké finančné prostriedky. V minulom roku mesto dostalo 470 

tis. eur. Monitoring robený nebol, čiže toho roku je to výpadok a do rozpočtu sa musela 

dať suma 500 tis. eur z vlastných prostriedkov.   

 Na stretnutie k téme opatrovateľská služba bude prizvaná aj p. Dudová, vedúca ref. 

sociálnych vecí z MMK. 

 

p. Beca, starosta MČ Vyšné Opátske: Opísal situáciu, ako to funguje v jeho mestskej časti. 

Nakoľko zákon káže zostaviť vyrovnaný rozpočet, už minulého roku mal s tým problém 

a toho roku bude musieť vypínať niektoré stĺpy verejného osvetlenia. Snažia sa šetriť, 

a informačný leták mestskej časti začali tlačiť na kopírke, ktorá to ale nevydržala, čiže 

aj to šetrenie nie je vždy efektívne. Pred piatimi rokmi sa tešil, že mu vyšlo to, že budú 

v jeho mestskej časti nové obytné domy. Bude viac ľudí a bude aj viac peňazí. Dnes 

obytné domy stoja a po kolaudácii toho roku pribudne nové osvetlenia, nové cesty, nová 

zeleň. Peňazí nepribudne, pretože tie sa objavia v rozpočte až o dva roky a daň 

z nehnuteľnosti je daňou mesta. Skonštatoval, že vie a eviduje, že mesto má vážne 

problémy, ale podotkol, že ani v malej mestskej časti nie sú na tom o nič lepšie. Je to 

bieda. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Nad jazerom: Zaujímala sa, kedy zasadá štáb ohľadne zimnej 

údržby. Uviedla, že oproti minulosti, je starostlivosť o komunikácie v jej mestskej časti, 

teda z odpratávaním snehu posun k lepšiemu. Aby to mohlo byť ešte ideálnejšie 

navrhla, aby sa zasadania štábu zimnej údržby zúčastňovali aj starostovia. 

 K predkladanému rozpočtu uviedla, že je navrhnutá investícia na stlmovače osvetlenia. 

Nevie síce, že kde je to v meste plánované, ale navrhla, aby sa s nimi veľmi opatrne 

narábalo, aby to nešlo na úkor bezpečnosti a kriminality. Preto navrhla, že ak by sa v jej 

mestskej časti mali stlmovače montovať, ako kapitálová investícia, aby mestská časť 

bola na tom prítomná, nakoľko kriminalita sa rozrastá. 

 

p. Kupec, starosta MČ Kavečany: Spomenul taktiež zimnú údržbu. V minulosti bola 

v rozpočte pre jeho mestskú časť pridaná suma, ktorá zohľadňovala koeficient 

nadmorskej výšky, čo je aj v štátnom rozpočte.  

 V čase prípravy rozpočtu listom požiadal magistrát, aby sa do príprav dostala aj súvislá 

oprava ciest. Hlavne ulice, po ktorej premáva v jeho mestskej časti MHD. Bolo mu 

odpovedané, že na súvislé opravy ciest na rok 2012 nie je počítané. V predkladanom 

návrhu však vidí, že sú financie na súvislé opravy, preto poprosil, aby sa ulica Oblá 

opravila. Uviedol, že je to pár sto metrov. Ak by to z tejto položky nebolo možné, tak 



5 
 

súhlasí, aby sa to zrealizovalo z položky, ktorá je pre mestské časti – kapitálové 

výdavky. 

  

p. Raši, primátor mesta: Uviedol, že mesto malo v minulosti zakontrahované štyri firmy, ktoré 

realizovali opravy komunikácií v meste. Momentálne mesto vyhlásilo novú súťaž na 

dodávateľa a rozhoduje cena, takže vyhrá ten, kto dá najnižšiu cenu. Predpokladajú, že 

za rovnaký objem peňazí sa urobí viac, teda aj súvislé opravy. 

 

p. Saxa, starosta MČ Krásna: Uviedol, že medzi neprejazdné cesty patrí aj cesta, ktorá je 

smerom na Košickú Polianku. Ide o okresnú cestu, ktorú mesto zdedilo a je to úsek od 

značky „koniec“ Krásna až po bývalú ošipáreň, resp. mostík. Každým rokom MČ ju 

zahŕňa do požiadaviek opráv a stále je odpoveď z SKK , že bude zaradená na budúci 

rok. Faktom je, že je už neprejazdná. Mestská časť zo svojich prostriedkov to robí po 

značku Košice, ale prostriedkov viac niet.  

 

p. Karabin, starosta MČ Pereš: Ku firme Kosit uviedol, že pred dvoma rokmi bol oveľa horší 

stav, ako je dnes.  

Uviedol, že MČ Pereš písomne oslovila vedenie mesta a každého poslanca MZ, aby 

podporili navýšenie transferu pre MČ Pereš, ktorý je potrebný na opravu ciest v MČ, 

ktoré sú v zlom stave. Osobne sa bol pozrieť v každej MČ. Uviedol, že v tomto roku 

chcú zobrať aj maximálny možný úver z banky. Poznamenal, že ku stavu zlých ciest sa 

podpísala výstavba Vyšného Lorinčíka. 

 

p. Raši, primátor mesta: Uviedol, že o problémoch Pereša, ako aj o problémoch v MČ 

Ťahanovce sídlisko vie, bol s nimi oboznámený. Pereš značne trpí na výstavbu 

Lorinčíka a riešenie sprejazdnenia cesty na Lorinčíku pri kostole tiež nie je celkom 

ideálne.  

 Nakoľko ho čakali ďalšie pracovné stretnutia, z rokovania sa ospravedlnil a odišiel. 

 

p. Nigut, starosta MČ Ťahanovce: Taktiež by rád pozval p. primátora na návštevu do jeho 

mestskej časti aj kvôli cestám, ktoré sú stále rozbité, pretože vyše 40 rokov bola 

stavebná uzávera a ďalších 22 rokov veľmi biedne dokážeme vybudovať komunikácie, 

ktoré stále budujú, celú infraštruktúru z vlastného rozpočtu. Preto by bol rád, keby sa im 

podarilo získať financie na tieto komunikácie. Ako už bolo povedané, budú sa stavať 

nové cesty v meste na nových sídliskách, ako napr. Lorinčík, Myslava – Kopa a obec 

Ťahanovce toho roku oslávi 750. výročie vzniku a do dnešného dňa jej obyvatelia 

nemajú poriadne cesty a chodníky. V tejto súvislosti dúfa, že kolegovia podporia jeho 

návrh na uznesenie, ktorý znie: „Z programu 7, podprogram 6 pre použitie mestským 

častiam v bode Kapitálové výdavky 600 tis. eur, Bežné výdavky 400 tis. eur. Upravenú 

výšku Kapitálových a Bežných výdavkov rovným dielom prerozdeliť medzi 22 

mestských častí.“ Zhruba by to pre jednu MČ vychádzalo na 45 tis. eur.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Upozornil, že už v úvode bolo p. primátorom naznačené, 

že situácia sa môže už v apríli radikálne zmeniť, smeruje k tomu aj vývoj ekonomiky, 

že ak by sme žiadali a trvali na tomto prerozdelení, možno že je to tá rezerva o ktorú 

v tomto roku prídu. To, čo aj bolo deklarované, nechce sa siahnuť na podielové dane, 

ktoré by mali garantovať mestským častiam akú takú istotu, že v tomto roku vedia MČ 

prežiť. Ak bude návrh prijatý, bude ho samozrejme takto prezentovať aj na mestskom 

zastupiteľstve. 
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p. Lazár, námestník primátora – Z podnetov vyplynulo, že cesty, osvetlenie a sociálne služby 

sú najväčšími problémami. K cestám už naznačil p. primátor, že sa bude robiť veľká 

súťaž. K osvetleniu uviedol, že napriek tomu, že zmluva s Eltodom je komplikovaná, 

hľadá sa riešenie ako zabezpečiť, aby svietivosť bola dostatočná a aby náklady boli 

menšie. Na rokovaniach s firmou Eltodo im p. primátor povedal, že ak sa ľudia sťažujú 

je to zlé a treba to riešiť. Taktiež je ale pravdou, že za 10 rokov neubudli, ale pribudli 

nové časti mesta, ktoré je potrebné osvetľovať. K sociálnym službám uviedol, že 

predtým mesto dostávalo peniaze od štátu a teraz nedostane nič. Napriek tomu, že je to 

z celkového rozpočtu suma 0,4 % predstavuje pre mesto veľkú čiastku. 

 Uviedol, že dnešným dňom ak zasadne dispečing, alebo zimná údržba budú o tom 

starostovia prostredníctvom emailu informovaní z mesta. V prípade, ak starosta sa 

zúčastniť nemôže, je potrebné oznámiť, kto bude starostu zastupovať. Taktiež uviedol, 

že ak sa bude realizovať niečo ohľadne osvetlenia, nejaké zmeny v meste, pôjde táto 

informácia k starostom a bude to prostredníctvom emailu oznámené. 

 Mal ešte jednu poznámku k ZMOS. Rozpočet je možné upraviť dvoma spôsobmi. Jeden 

je, že sa zvýši príjem. To ale viac-menej sme vylúčili všetci, pretože neočakávajú 

v najbližšej dobe, aby mohli príjem mesta zvyšovať a nebyť toho, že sú predčasné 

parlamentné voľby v roku 2012, tak daňový mix už je aplikovaný a rok 2013 je úplne 

otvorený a nikto netuší, akým spôsobom to pôjde. Druhá možnosť, ako získať financie 

je šetrenie. Napriek tomu, že sa podarilo niečo ušetriť bude sa musieť šetriť ešte viac, 

ale šetriť na správnom mieste, tam, kde ten priestor vidia, pretože šetriť na zlom mieste 

je niekedy ešte horšie, ako nešetriť vôbec. Sú také položky, ktoré evidujú, ako je napr. 

DPMK, ktorú chceli upraviť, ale prehrali súd a peniaze nedostávajú navyše, ale na 

súdny spor.  

 K týmto trom základným problémom, ktoré spomenul, by sa mohlo zrealizovať aj 

samostatné sedenie a hľadať riešenia. Taktiež požiadal starostov, aby v prípade, že napr. 

na opravu škôlky majú nacenené náklady za nižšiu sumu, aby to samozrejme priniesli 

a budú sa snažiť to zakomponovať. Cieľom vedenia mesta je, aby za peniaze, ktoré sú, 

aby sa urobilo čím viac. Aj zo strany starostov je  

 

p. Saxa, starosta MČ Krásna: Súhlasil s tým, že je potrebné šetriť a taktiež vytvoriť si rezervu 

na horšie časy, ako boli napr. v minulom roku, ale nie je asi veľmi dobre hľadať rezervu 

opäť na položkách určených pre mestské časti. Navrhol, či by sa v tomto roku nevedeli 

sústrediť na opravu ciest, ktoré sú v každej mestskej časti zlé a aby tá položka neslúžila 

ako rezerva čo sa týka pre mestské časti, či už kapitálová alebo bežná, ale priklonil by 

sa k názoru p. Niguta, aby bola prerozdelená rovnomerne na mestské časti a účelovo 

viazaná na opravu, prípadne na dokončenie komunikácií.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK – Vo všeobecnosti ku všetkým mestským častiam uviedol a dodal, že 

mesto s firmou Kosit má medziročne tvrdé jednania a snaží sa doriešiť nákladovosť 

mesta voči Kositu a odpadu tak, aby došlo k medziročnému zníženiu nákladov mesta. 

Čiže na jednej strane poplatky fyzických osôb a právnických osôb ostali rovnaké, VZN 

sa nemenilo. Zvolili si cestu postupného riešenia nákladovosti mesta voči Kositu, čiže 

znižovanie výkonov Kositu. 

 Ohľadne škôlok uviedol, že nároky riaditeľov sú enormné a v momente keď je vôňa 

peňazí pár tisíc eur, začnú rozmýšľať v desaťtisícoch a na to momentálne nemajú.   

Momentálne sa čaká na zlepšenie počasia a havarijný stav škôlky v Ťahanovciach bude 

odstránení a pri všetkých škôlkach čo je potrebné minimálne pre deti urobiť, urobia. 
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 K účelovým prostriedkom pre mestské časti dodal, že sa mu k tomu ťažko vyjadruje, 

fandí starostom, aby sa na konci roka stretli a stále tie prostriedky boli dispozičné 

a mohli si z nich riešiť.  

 

p. Lazár, námestník primátora: Uviedol, že zimná údržba či bude, alebo nebude kalamita bude 

zasadať každý pondelok a čas, či to bude o 14 alebo o 15 hodine ešte upresnia. 

 

p. Kupec, starosta MČ Kavečany: Ako niekoľko ročný dispečer zimnej údržby v jeho 

mestskej časti vie, že šetriť sa tu dá, pretože posypovanie prebieha tak, či je, alebo nie je 

potrebné, sype sa do nemoty. Navrhol námestníkovi, aby sa určila na magistráte 

zodpovedná osoba, ktorá prevezme na seba tú zodpovednosť a rozhodne, či stroje 

vyjdú, alebo nie do ulíc. Podľa neho je tvrdenie alibizmus, že čo keď sa niečo stane. Aj 

on zastaví a upozorní šoféra, aby to stlmil, pretože tá soľ sa sype kade-tade, končí 

ľudom na bránach a tí sa sťažujú, že brány hrdzavejú.  

 

p. Lazár, námestník primátora: Uviedol, že to preberú na štábe zimnej údržby, ale napadla ho 

myšlienka, že zimnú údržbu by mesto mohlo robiť v koordinácii s mestskou časťou, 

pretože starostovia sú bližšie k ľuďom, aby sa následne údržba vyhodnocovala, aby 

nechodili vtedy, keď netreba. Uviedol, že z mesta kontrola nebude asi účinná, ako keď 

z mestskej časti starosta povie, aby prišli. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal, aby rozprava neviedla iba k zimnej údržbe, ale 

aby sa pokúsili uzavrieť rozpočet.  

 

p. Jenčová, starostka MČ Nad jazerom: Požiadala námestníka o tom, aby Kosit rešpektoval 

požiadavky mestskej časti a aby to nebolo riadené od stola, ale z terénu. 

 

p. Chovanec, starosta MČ Lorinčík: Holandský investor, ktorý na vyšnom Lorinčíku začal 

s výstavbou nových rodinných domov je ochotný spolupodieľať sa finančne na výstavbe 

prepojovacej komunikácie medzi Lorinčíkom a Perešom. Má v tejto veci dohodnuté aj 

stretnutie s p. primátorom a jeho názor je, aby sa to využilo, tá šanca, ktorá sa ponúka.  

 

p. Lazár, námestník primátora: Poznamenal, že tento investor to dostal ako podmienku 

z mesta.  

 

p. Nigut, starosta MČ Ťahanovce: Požiadal, či by bolo možné, aby v zápisnici bolo uvedené, 

kto ako zo starostov za jeho návrh na uznesenie hlasoval, aby si to mohol s kolegami 

potom vykonzultovať. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že nepovažuje za správne tváriť sa, že 

rozdelenie jedného milióna eur medzi 22 MČ je spravodlivé, keď Džungľa má 700 

obyvateľov a Západ má 40 tis. Myslí si, že to nie je spravodlivé. 

 

p. Nigut, starosta MČ Ťahanovce: Ku spravodlivosti uviedol, že jeho mestská časť, ktorá má 

750 rokov existencie nemá vlastné chodníky a iné MČ to dostali do vienka, opýtal sa, že 

kde je tá spravodlivosť. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu a poďakoval námestníkovi primátora, 

riaditeľovi magistrátu a jeho zástupkyni za účasť na rokovaní. 
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 Pred hlasovaním o návrhu uznesenia, ktorý predniesol starosta p. Nigut uviedol, že 

slovo „schvaľuje“ nahradí slovom „žiada“. Prečítal návrh na uznesenie: „Rada starostov 

žiada MZ zmenu návrhu rozpočtu v programu 7, podprogram 6 pre použitie mestským 

častiam v bode Kapitálové výdavky 600 tis. eur, Bežné výdavky 400 tis. eur. Rada 

starostov žiada prerozdeliť upravenú výšku Kapitálových a Bežných výdavkov rovným 

dielom medzi 22 mestských časti.“ 

 

Pred hlasovaním nastala diskusia z ktorej vzišlo: 

 

p. Nigut, starosta MČ Ťahanovce: Stiahol prvú časť návrhu uznesenia. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Prečítal opäť návrh uznesenia. „Rada starostov žiada  

prerozdeliť upravenú výšku Kapitálových a Bežných výdavkov rovným dielom medzi 

22 mestských časti.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 8, proti: 2, zdržali sa: 10 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Návrh nebol schválený. 

- - - 

 

2. Pokračovanie rokovania k bodu č. 14 z VIII. Rokovania Mestského zastupiteľstva zo 

dňa 5.12.2011 „Parkovanie v meste Košice – rozhodnutie o ďalšom postupe v 

realizácii parkovacích služieb v zóne spoplatnených parkovacích služieb (ZPS)“ 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uviedol, že všetky body, boli prerokované v mestskej rade 

a boli odporúčané MZ schváliť a prerokovať.  

 Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

3. Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, 

ktoré boli prednesené na VIII. Rokovaní MZ dňa 5.12.2011 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

4. Návrhy na zmeny a doplnenia Štatútu mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Nad jazerom: Nakoľko je členkou dozornej rady bytového podniku 

o tento materiál sa zaujímala viac. V súvislosti s týmto a aj s nasledujúcim bodom na 

mestskom zastupiteľstve prednesie pozmeňujúci návrh. Pointou zmeny štatútu je to, že 

je voľných 70 bytov, ktoré sa nemôžu nikomu prenajať, pretože to štatút nedovoľuje a 

mestu vzniká 1,5 mil. korunový náklad za tieto neobsadené byty. Už pred 5 rokmi sa 

o túto položku zaujímala a žiadala, aby sa to riešilo. Prečítala návrh, ktorý na MZ 

predloží: „Primátor mesta po prerokovaní osobitnou komisiou môže rozhodnúť o 

pridelení bytu vo vlastníctve mesta v hybridných domoch na účely prechodného 

ubytovania osôb, na ubytovaní ktorých má osobitný záujem pre ich prínos pre 

zabezpečenie úloh mesta alebo pre kultúrny, duchovný, spoločenský a hospodársky 

rozvoj mesta.“  
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p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

5. Návrh Pravidiel prenajímania hybridných bytov vo vlastníctve mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Slovo dal p. starostke Jenčovej. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Nad jazerom: Oproti pôvodnému návrhu v pravidlách došlo 

k disharmónii a neboli zapracované pripomienky dozornej rady a v princípe pravidlá 

zostávajú nezmenené, sú jasné a transparentné. Prioritou mesta je podpora mladých 

rodín a jej pozmeňujúci návrh je, aby žiadateľ, alebo jeden zo žiadateľov mal vek do 35 

rokov, trvalý pobyt v Košiciach 3 roky. Byty sa budú prideľovať losovaním. Upravili sa 

dve blízke osoby, aby sa aj druh a družka, ktorí majú spoločne dieťa dostali do, čo tieto 

dve blízke osoby charakterizuje aj občiansky zákonník, že kto to je. Opravil sa príjem 

dvoch osôb z pôvodného 1,5 násobku na dvojnásobok. Je tam doplnená ešte jedna 

pripomienka, že byt vo vlastníctve mesta, ktorý už užívateľ užíva a je na neho 

vypratanie, bolo, že do ukončenia súdneho sporu keď zaplatí, tak zostane bývať, ale dali 

tam aj v prípade hodných osobitného zreteľa rozhodne komisia aj po právoplatnom 

ukončení. Komisia je viac členná.  

  

p. Petrvalský, starosta MČ Sídl. Ťahanovce: Upozornil, že právne výraz „hybridný byt“ 

neexistuje.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

6. Zmena a doplnenie Organizačného poriadku Mestskej polície v Košiciach 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

7. Doplnenie členov v radách škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Košice za zriaďovateľa 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

8. Analýza výchovno-vzdelávacích výsledkov, úrovne riadenia a kontroly, personálneho 

obsadenia a materiálneho zabezpečenia školského roka 2010/2011 v ZŠ, MŠ, ZUŠ, 

CVČ, JŠ, SSŠ a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

9. Zmena zástupcu mesta Košice vo funkcii člena dozornej rady v obchodnej spoločnosti 

KOSIT, a. s. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 
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10. Návrh na zmeny predmetu činnosti obchodnej spoločnosti TEPELNÉ 

HOSPODÁRSTVO, spoločnosť s ručením obmedzeným 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

11. Návrh na zmenu predmetu podnikania (činnosti) obchodnej spoločnosti Bytový 

podnik mesta Košice, s.r.o. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

12. Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 112 o dotáciách na prevádzku a mzdy na 

žiaka základnej školy, poslucháča jazykovej školy, dieťa materskej školy a dieťa 

školského zariadenia (nariadenie o dotáciách na prevádzku a mzdy) 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 

 

p. Bauer, starosta MČ Západ: Mimo záznam. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Nad jazerom: Neverejní poskytovatelia vyberajú podstatne nižšie 

poplatky, ako vyberajú mestské centrá voľného času a tým pádom z našich centier berú 

deti a pritom ešte môžu použiť vzdelávací poukaz, čo naše základné umelecké školy 

nemôžu. Čiže súkromné centrá voľného času môže a pokiaľ dajú poplatok a zoberú si 

k tomu poukaz, na ktorý majú právo, tak majú 136 eur na dieťa. Kvôli tomu, že mestské 

centrá voľného času sú o trošku drahšie, sú prázdne a tým pádom je to likvidačné. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Sídl. Ťahanovce: Okrem toho, že súkromné centrá voľného času 

berú deti z mestských centier a tie zostávajú voľné, okrem toho mestské centrá voľného 

času disponujú s veľkým počtom budov a majetku, ktoré treba vykurovať, udržiavať, 

atď., čiže majú podstatne vyššiu réžiu ako súkromné centrá, ktoré zase sídlia v našich 

školách a dohodnú si s riaditeľmi škôl to, že koľko majú platiť prenájom. Pán Barňák, 

ktorý vlastní najväčšie súkromné centrum voľného času v Košiciach mu povedal, že ak 

by mu príjmy na jedno dieťa klesli pod 100 eur, že sa mu to neoplatí. Osobne vedel 

o čísle 115 eur na dieťa, dnes počuje sumu 136 eur. Tak, či tak je to nad hranicou, ktorú 

povedal p. Barňák. Dodal, že ako mestskí poslanci musia hájiť záujmy mesta 

a podporovať mestské centrá a nie súkromné CVČ. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

13. Návrh VZN mesta Košice o určení názvu ulice „K letisku“ 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

14. Návrh VZN mesta Košice o určení názvu ulice „Na hore“ 
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p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

15. Návrh VZN mesta Košice o zmene názvu ulice „Ungárova“ 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

16. Transformácia organizácie KOŠICE – Turizmus na oblastnú organizáciu cestovného  

      ruchu 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

17/1 Zverenie nehnuteľností v k. ú. Severné mesto Mestskej časti Košice – Sever 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

17/2 Zverenie pozemkov do správy Mestskej časti Košice – Myslava 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

Body 18/1 až 18/8 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril spoločnú rozpravu k bodom 18/1 až 18/8. 

 

p. Kijevská, starostka MČ KVP: Pri bode 18/3 s názvom Prenájom pozemku pre občianske 

združenie ENJOY THE PARK za účelom realizácie cykloparku ide o materiál, ktorý sa 

týka jej mestskej časti a ide o symbolický prenájom občianskemu združeniu. 

Upozornila, že všetky predložené uznesenia do MZ pri týchto bodoch boli nesprávne 

z dôvodu, že uznesenie musí obsahovať list vlastníctva, parcelu a rozlohu. V tomto 

konkrétnom bode 18/3 občianske združenie, ktoré žiada o prenájom pozemku je úplne 

iné občianske združenie, ktoré to žiadalo. Chcela by preto požiadať, aby všetky tieto 

občianske združenia a podnikatelia, ktorí žiadajú mesto a mestské časti o odpredaje 

alebo prenájmy, aby majetkové oddelenie alebo aj majetková komisia žiadala výpisy 

z registra. Mestskú časť požiadalo občianske združenie ENJOY THE RIDE 

a v materiáli je to ENJOY THE PARK. Je to úplne iné občianske združenie. Poprosila 

by, aby sa dôsledne pripravovali materiály, aby nedošlo k nejakej kolízii. Túto 

záležitosť berie, ako zlyhanie administratívy alebo ľudského faktoru. Uviedla, že nevie 

ako k tomu došlo, pretože ak pripravujú materiáli do miestneho zastupiteľstva stále si 

žiadateľov overujú cez výpisy, či sú registrovaní. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiály prešli bez pripomienok. 

- - - 

 

Body 19/1 až 19/17 
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p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril spoločnú rozpravu k bodom 19/1 až 19/17. 

 

p. Kijevská, starostka MČ KVP: K bodu 19/3 s názvom Nakladanie s majetkom mesta Košice 

– určenie spôsobu prevodu nehnuteľnosti – budovy OC III na Hemerkovej č. 39 vrátane 

pozemku formou dobrovoľnej dražby uviedla, že v minulosti už raz dražba bola a tá 

nebola úspešná. Vyvolávacia cena bola 25 mil. korún. Túto budovu, ktorá je majetkom 

mesta spravujú a zveľaďujú už niekoľko rokov. Teraz je opäť záujem túto budovu 

vydražiť. V tejto budove, v obchodnom centre sídli aj verejná knižnica, ktorá minulého 

roku oslávila 20. výročie a poskytuje služby obyvateľom a hlavne mládeži a obáva sa 

toho resp. nebude mať záruku, že verejná knižnica po dražbe budovy tam zostane. Čo je 

ale podstatné a na čo chce poukázať je to, že ten kto požiadal v roku 2010 o odkúpenie 

budovy mesto a mesto oslovilo mestskú časť, aby sa k žiadosti vyjadrila, posunula to do 

miestneho zastupiteľstva, kde stanovisko bolo negatívne a očakávala, že mesto bude 

stanovisko MČ rešpektovať. Nestalo sa tak a veľmi ju to prekvapilo, lebo vedela o tom, 

že majetková komisia sa tým zaoberala a mala stanovisko MČ. Preto by chcela 

poukázať na to a požiadať vedenie mesta, aby naozaj rešpektovalo stanovisko 

obyvateľov a zástupcov poslancov, ak bude o niečom rozhodovať. Podotkla, že na KSK 

sa to nedeje a majetok sa neodkúpi od správcu ak s tým nesúhlasí mestská časť, alebo 

správca.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ak je majetok zverený do správy a aby sa mohol predať, 

tak v zmysle štatútu musí byť uznesenie, že sa objekt zo správy odoberá a až následne 

môže mesto s týmto majetkom nakladať. Predpokladá, že takéto uznesenie nie je. 

 

p. Kijevská, starostka MČ KVP: Nie, nie je. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Nad jazerom: Vyjadrila podporu p. Kijevskej v tomto, lebo je 

potrebné, aby takéto priestory mali a to, čo povedala tu, je potrebné povedať na 

zastupiteľstve a je presvedčená o tom, bez ohľadu na to, kto skade je, že určite toto 

zastupiteľstvo toto nepodporí, keď mestská časť má záujem v tom objekte poskytovať 

spoločenské, prospešné, atď. služby.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiály prešli bez pripomienok. 

- - - 

 

Body 20/1 až 20/5 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiály prešli bez pripomienok. 

- - - 

 

21. Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Bez pripomienok. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Rudolf Reštei oznámil, že na najbližšom rokovaní RS sa 

stretnú za účasti zástupcu firmy, ktorá by mala zabezpečovať bezpečnostné projekty a ukončil 

12. rokovanie Rady starostov v Košiciach.   

 

 

 

 

 

 

 

    Rudolf  Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 19. 3. 2012 

Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Marián Gaj ............................................................... podpísal dňa: 10. 4. 2012 

 

 

Mgr. Mária Birošová  …...............................................  podpísala dňa: 10. 4. 2012 
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